

## 五、约拿书一9-16

### 圣经信息系列《约拿书》：4. 先知告白

1. “…我敬畏耶和华，那创造沧海旱地之天上的神。”（拿1:9b）「耶和华」跟「神」同时出现在一节具有哪些特殊意义？（参阅133-5页）
2. 当水手们将约拿抬起抛进海里，暴风浪就即刻平息或平静下来。这特别情景发生表达出什么重要神学意涵？（参阅155-6页）
3. 约拿式思维对今日教会具有哪些影响？如何改变与跨越约拿式思维？（参阅157-9页）
4. 简略分享约拿书一9-16经文信息给予自己的提醒或帮助。

## Jonah 1: 9-16

### BST coverage : 4. The prophet speaks

1. ‘...*I worship the Lord, the God of heaven, who made the sea and the dry land.*’ (Jonah 1:9b). What is the significance of ‘Lord’ and ‘God’ used at the same time in the verse? (pg.102-4)
2. When the sailors lifted Jonah and threw him into the sea, the raging storm subsided or was calmed immediately. What significant theological meaning does this miraculous scene convey? (pg.119-20)
3. What influence does the Jonah mindset have on the church today? How can the church change and leapfrog over such a mindset in practical ways? (pg.121-3)
4. Share briefly how Jonah 1:9-16 has been a reminder or of help to you.